
 

Infolist č.05/2022 

Uvnitř tohoto 

vydání: 

Poděkování  

prezidenta FVČ 
1 

Výsledky  
XII. Valné hromady 

FVČ 

2 

Zasedání prezidia 

FVČ 

 

3 

Sport FVČ 

Posázaví 
4 
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 Ročník 2022 Vydán dne 24. května 2022  

Vážené kolegyně a vážení kolegové,  

když  jsme jako P-FVČ v uplynulých měsících připravovali na druhý 

květnový týden roku 2022 v pořadí již XII. Valnou hromadu FVČ, 

nevěděli jsme, zda se vůbec bude moci uskutečnit, nebo jaké budou 

požadavky na delegáty a  platná opatření.  

Jsem opravdu velice rád, že jsme se i přes roční zpoždění mohli sejít 

nejen jako delegáti formulující směřování a budoucí program Federa-

ce vlakových čet, ale také jako srdcaři, kteří svým nasazením napo-

máhají tomu, aby se našim členům i všem  zaměstnancům na české 

železnici lépe pracovalo i žilo.  

Společně se všemi kolegy z vedení Federace vlakových čet  si velice 

vážíme podpory, které se nám od vás dostalo. Být podruhé zvolen se 

stejným týmem spolupracovníků je  pro mě osobně i pro Federaci vla-

kových čet mimořádné. Je to výraz obrovské důvěry. Zavazující dů-

věry, kterou se všichni vynasnažíme nezklamat. Následující čtyři 

roky  budeme dělat vše pro to, aby, jak pro členy FVČ a jejich rodi-

ny, tak pro všechny železničáře i českou železnici, se jednalo o obdo-

bí úspěšné.  

Samozřejmě to nebude nijak jednoduché  a  bez citelné podpory a 

činnosti každého Výboru ZO FVČ i každého jednotlivého člena 

FVČ  to bude velmi složité. Proto si dovolím apelovat na každého z 

Vás, aby se nebál aktivně zapojit do dění v  organizaci, ve které je 

členem a vnesl svůj díl do činnosti Federace vlakových čet i „své“ zá-

kladní organizace. Těm z vás, kteří tak již na úkor svého volného 

času činíte, mi dovolte upřímně poděkovat.  

Vážené kolegyně a vážení kolegové, ještě jednou vám všem děkuji za 

vyjádřenou podporu a dovolte mi nám všem do budoucna popřát pře-

devším hodně zdraví, vytrvalosti a pevné vůle. 
Robert Benda, prezident Federace vlakových čet 
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Výsledky jednání XII. Valné hromady FVČ 

    Ve dnech 11. a 12. května 2022 proběhla v prostorách EA Hotelu Kraskov XII. Valná hroma-

    da Federace vlakových čet, která měla na svém programu úpravu Stanov FVČ, změnu ně-

kterých interních předpisů FVČ a volby do funkcí v prezidiu FVČ i Nejvyšší revizní komisi FVČ. Jednání XII. Valné hromady FVČ 

proběhlo s ročním odkladem jehož důvodem byla loňská omezení související s epidemiologickou situací. 

První jednací den Valná hromada schválila úpravu Stanov FVČ, týkající se zrušení výběru základního vstupního členského pří-

spěvku „tzv. zápisného“ s úpravou (navýšení) měsíčních členských příspěvků. K úpravě členských příspěvků dochází po 16-ti 

letech. Dále Valná hromada schválila úpravu Organizačního řádu FVČ, týkající se zavedení možnosti provedení jednání Valné 

hromady distanční formou a změny povinností některých uvolněných členů prezidia. Nově pak rozhodnutím Valné hromady 

vstupuje v účinnost nový interní předpis Vzájemný sociální fond FVČ, který umožní členům FVČ poskytnout sociální výpomoc 

v případě vzniku nenadálé a tíživé životní situace (pracovní úraz, ztráta či vážné poškození obydlí atp.) z prostředků FVČ. 

Druhý jednací den Valná hromada formou veřejné volby zvolila nové vedení Federace vlakových čet na následující čtyřleté 

volební období. 
  
Do prezidia FVČ byli zvoleni: 

prezident FVČ – pan Robert Benda ze ZO Hradec Králové, 

viceprezident FVČ – pan Aleš Košťál ze ZO Bohumín, 

tajemník pro hospodaření – pan Jiří Peca ze ZO Hradec Králové, 

tajemník pro ČD Cargo – pan Ivan Horna ze ZO Tachov, 

člen prezidia – pan Marcel Smažík ze ZO Tábor, 

náhradník prezidia – pan Jiří Horáček ze ZO Česká Třebová, 

náhradník prezidia – pan Josef Gargula ml. ze ZO Kolín. 

Současně Valná hromada zvolila Nejvyšší revizní komisi (NRK) Federace vlakových čet ve složení: 

předseda NRK – pan Václav Baše ze ZO Praha, 

člen NRK – pan Václav Studený ze ZO Trutnov, 

člen NRK – paní Pavla Vogltanzová ze ZO Lovosice. 

  

Na závěr svého jednání schválila XII. Valná hromada FVČ Usnesení, kterým uložila orgánům FVČ následující úkoly, které jsou 

pro tyto orgány závazné. 

XII. Valná hromada FVČ ukládá: 

Prezidiu FVČ 
Vyvíjet tlak na zaměstnavatele v oblasti zaměstnanosti, mzdové a sociální. 
Pracovat na propagaci FVČ a rozvíjet spolupráci s odborovými svazy v ČR i zahraničí, včetně odborových organizací působících 
u soukromých dopravců. 
V případě nevyplacení mezd členům FVČ v termínech určených kolektivními smlouvami použít všechny zákonné prostředky, 
včetně stávky. 
V případě ohrožení sociálních a pracovních jistot použít všechny zákonné prostředky, včetně stávky. 
 
Základním organizacím FVČ: 
Zajistit funkční spolupráci s prezidiem FVČ včetně pravidelného informování. 
Aktivně spolupracovat s prezidiem FVČ, napomáhat při řešení problémů. 
Rozšiřovat členskou základnu. 
Připravovat schopné a odborně zdatné členy FVČ pro funkce ve vedení FVČ. 
 
Všem delegátům XII. Valné hromady FVČ 
Předat informace o průběhu VH a Usnesení ve svých základních organizacích do 14 dnů od konání XII. Valné hromady. 



Jednání prezidia FVČ 
 

 

 

 

 
Ve středu dne 18. května 2022 proběhlo 
v Praze pravidelné zasedání prezidia FVČ. 
Prezidium projednalo následující materiály a 
problematiku: 
Zprávu o hospodaření prezidia za měsíc du-
ben 2022. Po krátké diskusi prezidium před-
loženou zprávu projednalo a schválilo bez 
připomínek. 
Výsledky XII. Valné hromady FVČ – úkoly pro 
prezidium.  Prezident FVČ p. Benda přednesl 
informaci o výsledcích Valné hromady FVČ a 
o úkolech, které z jednání pro prezidium vy-
plynuly. Mimo úkoly souvisejícími s volbami 
do orgánů FVČ a změnami Stanov i interních 
předpisů FVČ je to především úkol plnění 
usnesení Valné hromady průběžně po celé 
volební období. Prezidium vzalo informaci na 
vědomí a kladně zhodnotilo zajištění i průběh 
celého dvoudenního jednání XII. Valné hro-
mady FVČ. 
Návrh 2. změny předpisu SŽ Zam 1 
(prozatímní). Prezidium podrobně projednalo 
předložený návrh předpisu bez připomínek. 
Návrh novelizace Dokumentů č. 5 a č. 16 SR 
14 (KC). Prezidium projednalo předložené 
návrhy bez připomínek. 
Návrh Opatření O 10 GŘ ČD pro práci mimo 
pracoviště. Prezidium projednalo předložený 
návrh opatření s několika připomínkami, 
které uplatní v rámci probíhajícího připomín-
kového řízení. 
Vstup nových členů a evidenční změny. Pre-
zidium schválilo přijetí nových členů dle před-
loženého seznamu a vzalo na vědomí změny 
v evidenci členské základny. 
 
Další část jednání byla věnována projednává-
ní doručených materiálů a zprávám jednotli-
vých členů prezidia a to zejména: 
- projednání novelizace SŽ SR101/1 (D) 
„Metodická pomůcka pro tvorbu a používání 
písemných rozkazů a příkazů závazných znění 
pro zajištění realizace výluky.“ Prezidium 
předložený materiál podrobně projednalo s 
množstvím připomínek. 
- projednání novelizace SŽ SM125 „Směrnice 
pro nastavení metodiky používání tabletu pro 
strojvedoucí dopravce Správa železnic“ ve 
druhém kole připomínkového řízení. Prezidi-
um projednalo předložený návrh novelizace 
bez připomínek. 
- projednání návrhu ČD Cargo na 4. změnu IN 
PERs -44-B-2014 „Katalog zaměstnání“. Ob-
sahem navrhované změny je zavedení nové-
ho zaměstnání „Instruktor provozních za-
městnanců“. Prezidium se návrhem podrob-
ně zabývalo a projednalo předmětnou změnu 

s několika zásadními připomínkami. 
- projednání návrhu IN ČD Cargo ORz3-A-
2007 „Organizační řád“ k připomínkování pro 
jednání pracovní skupiny. Prezidium projed-
nalo tento návrh IN bez dalších připomínek. 
- informaci o jednání OC a SŽ dne 4.5.2022. 
Na jednání zazněly informace o problematice 
rozpočtu FKSP a byly předloženy návrhy 1. 
změny Rámcových zásad FKSP i 1. změny 
Zásad C-FKSP. Oba návrhy byly projednány a 
odsouhlaseny. Dále byly předány informace o 
mzdovém vývoji a zaměstnanosti za 1-
3/2022, o přehledu náborových příspěvků za 
období 2018-2022, o záměru zřízení samo-
statné organizační jednotky pro přípravu 
vysokorychlostních tratí, o plánu akcí BOZP, o 
opatření O-10 k zaměstnávání uprchlíků 
z Ukrajiny, o nabídce volných bytů a o proble-
matice zaměstnanecké digitální karty. 
V závěru byly dohodnuty termíny dalších 
jednání. Prezidium vzalo informaci na vědo-
mí. 
- informaci k novelizaci předpisu SŽ Zam3 
„Předpis o stejnokroji zaměstnanců SŽ“ ve 4 
kole připomínkového řízení. Připomínky FVČ 
již byly vypořádány v předchozích kolech a 
další připomínky FVČ neuplatňuje. Prezidium 
vzalo informaci na vědomí. 
- informaci z jednání k novelizaci Katalogu 
prací ČD dne 28.4.2022. Jednání se týkalo 
úprav tarifních tříd některých provozních 
profesí (posunovač, vedoucí posunu, vozmis-
tr, dispečer os. dopravy, komandující a stroj-
mistr). Dohodnutá úprava by měla vstoupit 
v účinnost od 1.7.2022. Prezidium vzalo infor-
maci na vědomí. 
- informaci z průběhu pracovní schůzky před-
stavitelů FVČ s ředitelem odboru 22 GŘ ČD 
Ing. Švastou dne 10.5.2022. Jednání se týkalo 
problematiky řešením nedostupnosti webo-
vých stránek FVČ z intranetu ČD. V průběhu 
zazněly informace o hromadných útocích na 
servery ČD a reakcí na ně v omezování přístu-
pu, přípravě nových POP, probíhající instalaci 
QR kódů na vozech pro soupisy a opravy 
vozů. Ze strany Ř-O22 zazněla nabídka na 
pravidelné schůzky k problematice IT. Před-
stavitelé FVČ tuto nabídku vnímají jako pří-
nosnou. Současně bylo předběžně dohodnu-
to pozvnání ing. Švasty na nejbližší zasedání 
Rady FVČ (září 2022). Prezidium bere infor-
maci na vědomí. 
- informace o průběhu informativních 
schůzek se zaměstnanci v České Lípě a Liber-
ci k problematice dopadů ztráty výkonu na 
lince L2, které proběhly dne 17.5.2022 a za P-
FVČ se jich zúčastnil p. Benda. Od nového 
GVD (prosinec 2022) linku L2 přebírá soukro-
mý dopravce a tato skutečnost má negativní 
dopad do zaměstnanosti především provoz-
ních profesí (osobní pokladní, vlakvedoucí a 
strojvedoucí). Na předmětných schůzkách 

byli dotčení zaměstnanci informováni o dů-
sledcích uvedené skutečnosti a byly diskuto-
vány různé možné varianty řešení. V oblasti 
vlakových čet SVČ Česká Lípa je možné zacho-
vání střediska, ale v notně redukované podo-
bě. Podobný dopad lze očekávat i v SVČ Libe-
rec. Konečné počty dotčených zaměstnanců 
vl. čet však v tuto chvíli ještě nejsou známy a 
„ve hře“ je stále několik variant. Odlišná situ-
ace však panuje u osobních pokladních, kde 
je již rozhodnuto o ukončení činnosti všech 
v současnosti provozovaných osobních pokla-
den na trati mezi Libercem a Českou Lípou i v 
jejím okolí pod hlavičkou národního doprav-
ce. Na základě požadavku kraje provoz dotče-
ných pokladen přebírá nový soukromý do-
pravce (odkup mobiliáře bez odbavovacího 
systému a zaměstnanců). Ze strany vedení ČD 
byla deklarována připravenost se se všemi 
dotčenými zaměstnanci osobních pokladen 
dohodnout na ukončení PP s plným plněním 
dle PKS i ZP. Současně byl dotčeným zaměst-
nancům předán kontakt na personální oddě-
lení soukromého dopravce pro možnost 
ucházení se o zaměstnání na stávajícím pra-
covišti pod jeho správou. Lze předpokládat, 
že v období do nového GVD ještě proběhne 
několik takovýchto informačních schůzek se 
zaměstnanci. FVČ bude vývoj situace nadále 
sledovat a v případě potřeby nabízí svým 
členům pomoc s řešením konkrétní situace. 
Prezidium vzalo informaci na vědomí. 
- informaci o Opatření ředitele O18 č. 8/2022 
– výjimka z ovládání nástupních dveří ne-
trakční jednotky InterJet. Opatření bylo vydá-
no z důvodu technických problémů a nařizuje 
provádět dálkové zavírání nástupních dveří 
výhradně strojvedoucímu z HV. Zaměstnanci 
vl. čet až do odvolání mají zákaz zavírat ná-
stupní dveře dálkově pokynem přes čtyřhran 
v modrém mezikruží. Prezidium bere infor-
maci na vědomí. 
- informaci o stavu plánovaných sportovních 
a kulturních akcích FVČ v roce 2022. Turistic-
ká akce Posázaví proběhla úspěšně dle plánu. 
Cykloakce Baťův kanál je kompletně připrave-
na a před realizací. Aktuálně Jsou připravová-
ny propozice na podzimní akce.   
 
Příští pravidelné zasedání prezidia proběhne 
v Praze dne 8. června 2022. 
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Sportovní akce FVČ 

POSÁZAVÍ 2022 
Ve dnech 29. dubna – 2. května 2022 uspořádala Federace vlakových čet tradiční turistický 
pochod. Pro letošní první turistickou akci pod hlavičkou prezidia FVČ bylo vybráno 
s dvouletým odkladem způsobeným pandemií Posázaví. Za základnu s potřebným záze-
mím posloužil Hotel Kácov v Kácově, kam se v pátečních odpoledních hodinách sjeli všich-
ni účastníci pochodu. Následovalo ubytování, vydatná večeře a přivítání účastníků s ná-
sledným seznámení s podrobným programem celé akce.  
V sobotu ráno nás probudilo sluníčko a obloha bez mráčků dávala tušit, že nás očekává 
krásný slunečný den. Po vydatné snídani jsme vyrazili na cestu. Nejprve přistaveným auto-
busem, který nás odvezl na start daného dne – náves obce Rejčkov. Odsud již následoval 
pěší pochod ve směru na nejvyšší bod středního Posázaví, vrch Melechov, který díky kůro-
vcové kalamitě nabízí daleký rozhled do kraje. Z Melechova trasa vedla přes Rohuli (část 
turistů se stoupání na Melechov vyhnula a neznačenou cestou vrchol obešla přímo 
k Rohuli), obec Koňkovice do Smrčné. Za Smrčnou jsme vstoupili na území přírodní rezer-
vace Stvořidla a podél toku řeky Sázavy jsme došli do Kempu Stvořidla. Zde byla napláno-
vána nezbytná pauza na krátký odpočinek spojená s občerstvením v místní restauraci. Po 
dostatečném zregenerování sil následoval pochod do Sluneční zátoky k pamětní desce táborů J. Foglara a dále do cíle dne, 
kterým byla Ledeč nad Sázavou. Z Ledče nás již čekal pouze přesun vlakem zpět do Kácova na chutnou večeři a večerní zhod-
nocení dne.  
Druhý den v neděli ráno skrz mlhu vykukující sluníčko opět naznačovalo slunečné počasí, ale několik mráčků dávalo tušit 
možnou změnu. Předpověď uváděla možnost dešťové přeháňky, ale naštěstí až v pozdní odpoledne. Po snídani jsme tak vyra-

zili na pochod směr hrad Český Šternberk. Trasa vedla z Kácova po červené TZ do 
osady Pelíškův Most, kde účastníci využili první možnost občerstvení v místním 
samoobslužném Kiosku u Čerta. Ten se nachází přímo na břehu řeky Sázavy pod 
jezem. Pro všechny, a především pak pro ty mladší, byla vítaným zpestřením ve-
dlejší ohrada s výběhem pro lamy a pštrosy, kteří jsou zvyklí na pozornost lidí a 
ochotně se nechají krmit zakoupenými granulemi. Z Pelíškova Mostu jsme pokra-
čovali dále podél toku řeky do obce Soběšín, kde se nachází zajímavý silniční most 
s ocelovou konstrukcí a dřevěným (prkenným) povrchem vozovky. Ze Soběšína 
vedla trasa kolem osady Tisina přes tok říčky Blanice až k Brtnickému rybníku, kde 
se u dálnice D1 nachází motorest U Rybiček. Jak již název napovídá, tak rybí speci-
ality zde tvoří podstatnou část jídelního lístku a někteří účastníci pochodu si je 
nemohli nechat ujít. Po nezbytném občerstvení již následovala závěrečná část 
pochodu. Podél toku Brtnického potoku až na hrad Český Šternberk. Cestou k 

hradu jsme minuli předsunutou jižní strážní věž hradu, která je tak trochu nelogicky nazývána Hladomorna, přestože 
k tomuto účelu nikdy nesloužila. Hradu jsme dosáhli v mírném předstihu před časem objednané prohlídky. Po zakoupení 
vstupenek a nezbytných upomínkových předmětů následovala déle než hodi-
nová komentovaná prohlídka, při které příjemná paní průvodkyně velmi zasvě-
ceně popsala dávnou i nedávnou historii této významné památky, která je 
dnes opět v majetku rodu Šternberků. Po prohlídce hradu následoval již jen 
krátký pochod do podhradí, kde již na účastníky čekal objednaný autobus, kte-
rý všechny dovezl zpět do Kácova na večeři. Cestou autobusem se naplnila 
předpověď meteorologů a skutečně dorazila vydatná dešťová přeháňka. Po 
večeři následovalo zhodnocení celé akce a pro zájemce bylo připraveno večer-
ní posezení v pivovarské restauraci Šalanda, které všichni milovníci zlatavého 
moku rádi využili.  
Příští den bylo pondělí a po snídani následoval již jen odjezd k domovům. 
Celá akce se velmi vydařila. Díky kvalitnímu zázemí hotelu, krásné okolní příro-
dě a pečlivé přípravě organizátorů byli všichni účastníci spokojeni a krásné 
počasí tento pocit jen umocnilo.   

Hrad Český Šternberk 

Chvíle odpočinku u rybníčku v Koňkovicích 

Hotel Kácov v Kácově 


